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Vi har i det nu afsluttede regnskabsår været ret aktive med energibesparende og netforstærkende 
investeringer. Vi besluttede at i stedet for at betale indskudsrente, var det bedre at udnytte 
midlerne til noget gavnligt. Dette vil også fremgå af regnskabet senere. 

Vi har gennemført en tiltrængt netforstærkning til det sydøstlige forsyningsområde, med en ny 
ledning fra Djeldvej til Svendshedevej. Derved har vi sikret forbrugerne en mere stabil forsyning og 
samtidig fået mulighed for yderligere en ringforbindelse. 

Der er, til udluftning og udskylning, monteret skyllehaner på 5 punkter i ledningsnettet. Det har vi i 
længe haft ønske om, og har nu mulighed for jævnligt at udskylle for uheldige ansamlinger i 
rørene. 

Der er i efteråret monteret nye energibesparende pumper på værket. Med de energipriser vi lige 
nu oplever, var dette ret heldigt timet. Og vi kan allerede nu konstatere en el besparelse på ca. 
18%. Men det batter jo desværre ikke meget på de elpriser vi nu ser. 

Vores gamle luftkompressor fra 1973 opgav pludselig ånden, og der måtte en ny til. Den nye har 
en mindre køretid, og dermed lavere elforbrug. 

Vi har skiftet bredbåndsleverandør fra Norlys til Altibox og TDC. Også med en pæn besparelse til 
følge. Her i start 2022 er vi gået til OK som el-leverandør. Om ikke andet, får vi andel i overskuddet 
i OK-selskabet. 

Der har ikke været rørbrud på nettet, men en enkelt overgravning af et rør på Nautrupvej. Det 
blev repareret og betalt af entreprenøren.  Der har så været et par utætte stophaner som er 
udskiftet. 

Bestyrelsen har i året afholdt 5 møder. Referat heraf kan ses i protokollen, som er fremlagt. 

Der har ikke været bemærkninger i nogle af de efterhånden omfattende, og dyre, vandanalyser. 
De kan også ses i mappen.  Vores drikkevand er fortsat uden pesticider og andre uheldige stoffer. 

Vi havde i efteråret tilsyn fra Holstebro Kommune. Der var, over en flere sider rapport, intet at 
bemærke. Tværtimod fuld tilfredshed. Rapporten er lagt på hjemmesiden og sidder også i 
mappen. 

De nye udvidede regler om BNBO, (boringsnære beskyttelsesområder), vil ikke berøre vores 
vandværk synderligt. Der vil blive forbud mod brug af pesticider i en senere defineret omkreds 
omkring boringerne. Vi har ingen landbrug vi skal betale arealerstatning til for nedsat 



anvendelighed. Vi skal, som det eneste, årligt indsende analyse fra en boring i 
indvindingsoplandet. Dette for at holde kontrol med nitratnedsivningen. Vi har tilsagn om at bruge 
en boring i Djeld, som kommunen har udpeget. Igen kan vi takke det 80 meter tykke lag af blåler, 
at vi slipper så billigt.  

Poul Erik har, som vandværkspasser, været på lovbefalet kursus i hygiejne. Vand defineres jo nu 
som en fødevare  .  Peder har deltaget i et seminar om administration.  Begge arrangementer 
afholdtes af vandvæksforeningen på Rold Storkro. 

Vores m3 pris har i mange år ligget stabilt på kr.3,25.  Her i 2022 har vi, pga. den stigende 
strømpris, hævet prisen med 70 ører. Det kan desværre blive aktuelt med yderlige stigninger.  

Så til statistikken: 

Vi har i 2021 oppumpet 147.662 m3, brugt 4.650 m3 til filterskylning, pumpet 142.366 m3 ud og 
solgt over forbrugermålere 135.967 m3. Det giver en spildprocent på 4.48 %.   Lige i den høje 
ende, og noget vi er opmærksomme på. 

Vandet er kommet op af 3 boringer, og gennem 0,25 km råvandsledning til værket. Fra værket til 
jer gennem 44,72 km forsyningsledninger, 19,73 km. Stikledninger, 68 stk. hovedventiler, 224 stk., 
stophaner, 178 stk. målerbrønde og 3 trykforøgere. 

 

 

 

 

 

 


